
Dagsorden til GSM i Der findes en løsning d.27.08.2017, Finlandsvej 79 
(Aktiv klynge), 7100 Vejle.  
Klokken 10.00 – 13.00. 

 

Sindsrobønnen 

Læs 1. og 2. Tradition 

Indførelse af 5. Koncept 

5. koncept: I hele vores struktur bør 
opretholde en traditionsmæssig 

"klageret", sådan at vi altid sikrer os, at 
et mindretals mening bliver hørt og 

personlige klager bliver omhyggeligt 
vurderet. 

Deltager: JesperH, Rasmus,Steen,Jørgen,Claus,Betina,JesperF, Karin 
 

1. Valg af ordstyrer samt indsættelse af rygepauser for dette møde: Claus 

 

2. Godkendelse af referat. ja 

 

3. Kassereren beretter: Saldo i kontanter: Kr.  886.50  og kr. 3672,62 i 

banken. Opsparing 6500 kr. 

 

4. Diverse valg: 

Når man har en servicepost, har man ansvaret for, at det bliver gjort – 

man informerer ikke – man sørger for, at en anden udfører posten. 

Vi læser servicepost-beskrivelserne op til hver valgt servicepost. Både til 

GSM og forretningsmøder. 

 

a)  Rumansvarlig: Mandag:   Steen         Torsdag: Betina 

b)  Møntansvarlig 1 år (gældende fra august 2017): Claus 

c)  Kasserer, herunder banken: Karin 

d)  Mødeleder Mandage (3 mdr.): Jesper H   Mødeleder Torsdage (3 

mdr.): Jesper F 

e)  Madholdet :  3 ansvarlige (3 mdr.): Steen, Niels, Rasmus. 

f)  Sponsorbank (3 mdr.): Claus 

g)  Sekretær/hjemmeside 3 mdr: Jesper H 

h)  Info mindst 1 år fra september 2017: Jesper H, Claus, Andres 

i)  Sociale arrangementer: 2 personer (3 mdr.), herunder jule- og 

påskefrokost: Rasmus, Steen  



j) Hvor og hvornår skal næste GSM afholdes: 26/11/17  

k)  Brød til næste GSM:  Rasmus  Pålæg til næste GSM: Rasmus 
 

5. Hvor mange penge vil vi sende til Region Midtjylland i denne periode?  

 

Herunder tages hensyn til banksaldo, kommende arrangementer og 

eventuelle andre fremadrettede udgifter. 

(10% af hattepenge til SBS og 90% RM) 

 

Der skal være mere end 4000(2000kr i kontanter og 2000 i bankreserve) 

hvis vi skal sende noget til Region Midtjylland.  

Opsparing til arrangementer holdes separat og tæller ikke med.  

Man tager kontantbeholdningen + bankreserve – 10% Det som står 

tilbage over 4000 sendes til regionen.  

 

455kr til SBS og 103kr til Region Midt. 

 

6. På tidligere GSM blev det vedtaget, at vi skulle sende 90% af vores 

pengebeholdning over 3.000,- kr. til Regionskontor Midt. 

Jeg vil gerne have drøftet om det kan ændres fra 3.000,- kr. til 4.000,- 

kr. 

Vi underminerer jævnligt vores beholdning, når beløbet på 3.000,- kr. er 

bankbeholdning plus kontantbeholdning. 

Dette er vedtaget. 

 

7. Hvordan har gruppeånden det? (Kan vi gøre det endnu bedre?) 

Herunder forventnings afstemning. Hvad kan vi forvente af hinanden/ 

hvad I kan forvente fra mig fremover?  

 

Rasmus: God gruppe og er glad for gruppen. Mangler lidt mere 

opbakning til GSM og torsdagsmøderne. Rasmus kommer fast torsdag 

og vil prøve at komme mandag. Vil gerne bidrage i det omfang det er 

muligt. 

 

Steen: Det er et frivilligt fællesskab. Gruppen er i en god bevægelse og 

det er nogle gode møder. Fællesskabs følesen kunne være bedre. 

Kommer mandag og vil bestræbe sig på at komme torsdag. 

 



Jørgen: Det er ærgerligt at der ikke er mere opbakning til møderne 

GSM. Jørgen vil kommer om mandagen. Kan vi støtte op omkring det 

nye tirsdagsmøde i den nye gruppe. 

 

Claus: Det var rigtig hyggeligt at være sammen til grillaften hos Niels. 

Gruppen går i den rigtige retning. Ved der skal bakkes op om gruppen, 

men arbejde presser til tider mulighederne for at være møde stabil. Vil 

komme Mandag og Torsdag. Der vil altid være de her små dyk i 

gruppen. Det er en naturlig bevægelse. 

 

Betina: Ved det kan være svært at dele sin tid på møderne. Har sponses 

men vil gerne være til møde også. Savner opbakning til møder GSM og 

serviceposter. Betina kommer hver mandag og hver torsdag, men hver 

4. mandag og torsdag er der en dag hun er fraværende.  

 

Jesper F: Gruppen er på vej i en rigtig retning, men mere opbakning ville 

være at fortrække. Vi skal passe på ikke at affolke møderne. Måske skal 

man skiftes til at arbejde med trin på møde dagene. Jesper kommer om 

torsdagen da det passer bedst.  

 

Karin: Karin kommer om mandagen vil prøve at komme om torsdagen 

også. Efterlyser opbakning både til møder men også gruppe-moral. Her 

kan nævnes de perioder hvor der ikke har været ret mange hattepenge. 

Karin er ikke alt for positiv omkring gruppen lige for tiden.  

 

Jesper: Har det ok i gruppen og gruppen bevæger sig nogen gange er 

der stor opbakning, andre gange er der ikke. Vi der er må tage læsset. 

Vi kan ikke presse beslutninger eller pligter ned over andre.  

 

 

 

8. Opfølgning fra sidste GSM: 

 

Jeg vil gerne igen anmode GSM om, at få bevilget penge til rengøring 

af køkken. Det fungerer ikke, at vi selv gør det. Prisen er ca. 200,- kr. 

hver 2. eller 3. måned. (Karin) 

 

Jørgen tager kaffemaskiner med og afkalker dem. Karin laver en 

beskrivelse af hvad rengøring skal indebære. Karin spørger 



Rengøring om hun vil gøre dette for 200kr ekstra. 

 

Der er en aftale med rengøring og der er en beskrivelse som karin har 

lavet. – Tak til Karin. 

 

Præsentation af sponser banken på Liv. (Tina)? 

 

Claus og Oscar tager kontakt til Tina og høre om hvor langt hun kom 

med info til LIV. 

Jørgen har været der oppe. – Tak til Jørgen. 

 

 

 

Hvad kan siges på møderne, hvad har sin plads.? 

 

Det er mødelederen der må forsøge at holde mødet indenfor rammerne. 

Men det er også gruppens ansvar at holde mødet i rammerne, og vise 

nykommeren hvordan et AA-møde burde forgå.(Jesper H) 

 

Det er skrevet ind mødelederposten og vi skal alle være opmærksom på 

at holde mødet i gode rammer.  

 

 

9. Den ”Nye” Gruppe - Der findes en løsning. Spørger os om det er muligt 

at låne mønter af os. Det drejer sig om: 2 mønter fra 1mdr til 30år. Den 

nye gruppe kan infomere om at der kommer nye bestillingslister til 

Oktober.  

Den nye gruppe kan godt låne mønter af os, Claus kikker på det. – Tak 

til Claus 

 

10. Vores eget Torsdagsmøde vil gerne opfordre til at man også støtter op 

omkring dette møde.  

 

Punkt frafaldet, da Betina selv kom ind på det under ”forventninger”. 

 

11.  Det er kom ud af vores B2TR møder: 

 



 Skal vi have en Workshop, det vi har lige nu er ikke en workshop.  

Hvordan skal den fungere?  

Torsdagsmødet vil også kunne fungere som en workshop, så på 

dagen vil mødelederen vurdere om der skal være møde eller 

workshop. Jesper F får det skrevet ind i mødeindledningen. – De 

nye mødeledere kikker på opdatering af mødeindledninger. Tak til 

Jesper F og H 

 

 Hvordan skal vi bruge gruppens trins papirer? Kan vi bruge 

gruppens papirer på alternative måder. 

 

Det er punkt har ikke længere relevans. 

 

 Vi skal være mere opmærksom på hvordan vi giver 

sygdomsbegrebet, gør det med omtanke. Men det er stadig uhyre 

vigtig – Det kan være præcis det der skal til for at en nykommer 

kan modtage budskabet. 

 

Vi snakker sammen på dagen/ mødet og vurdere om det er 

hensigtsmæssigt på dagen. 

 

 Der skal kikkes på gruppens 12.trins arbejde og det skal beskrives 

hvad de forskellige opgaver indeholder og indebære. 

 

Jørgen laver en beskrivelse, som bliver godkendt på næste GSM. 

Denne beskrivelse omhandler hvad vi gør hvis vi skal støtte en 

person der er kommet på hospitalet. – Tak til Jørgen 

 

 Det er et forslag at vi skal lave en Storebogs studie skole. 

 

Der arbejdes hen i mod et Storebogsstudie. Steen, Claus, Betina 

kommer med et udkast til næste GSM. – Tak til Steen, Claus, 

Betina. 

 

 Vi skal blive ved med at komme på SOS-skolerne – og der skal 

nogle nye med eller der skal nogle ”føl” med.  

Anders og Claus laver en beskrivelse, som bliver godkendt til 

næste GSM. – Tak til Anders og Claus 



 Der skal være mad til speak og vi skal sikre at gruppens ånd bliver 

givet videre. Så det skal beskrives hvad det er 

madudvalget/madholdets opgave og rammer indebære. 

 

Det nuværende madhold laver en beskrivelse. – Tak til Steen, 

Rasmus, Niels. 

 

 Revidering af tiden til speak. Tiden ændres ikke, tages op på 

næste GSM. 

 Det kan være en ide at holde et specifikt møde med traditioner og 

koncepter. Udsættes 

 Det skal beskrives hvorfor vi laver disse Sociale arrangementer – 

det er for at give ånden og budskabet videre. Udsættes 

 Det skal være det sociale udvalg som beskriver hvad opgaven er, 

og de kan arbejde inden for de beføjelser som er givet fra GSM. 

Udsættes 

 Det er et forslag at lave et sammenfattet oplæg til runden om 

forventninger til GSM. Udsættes 

 Respekt for hinanden og hinandens resurser. Hvordan kan vi 

forholde os bedst til det. Udsættes 

 

 

12. Eventuelt.  

 

Repræsenteres vi ved landsmødet som en gruppe eller tager vi der op 

som enkelte personer.  

 

Niels laver en deltagerliste for vores gruppe, så vi tager der op som en 

gruppe. Det er ikke en beslutning under eventuelt, men det har hele 

tiden været meningen at Niels laver en liste. 

 

GSM siden er kun til info og ikke til diskussion, vi skal huske hinanden 

på at holde god tone. 

 

Der skal informeres om at, interne gruppebeskeder ikke skal skrives på 

FB siden Der findes en løsning. Det høre til på GSM siden. Det 

opfordres derfor til at alle GSM-deltagere bliver lukket ind i GSM – FB 

gruppen. Det sættes på som punkt til næste GSM 



 

 

 

 

Kl. 13.00 – SINDSROBØNNEN…  

Gør en god dag! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


